
SREČANJE V DOBRNIČU

Kot pred 40 leti
Bilo je kot pred štiridesetimi leti. Domačini

so nadvse prisrčno sprejeli preživele delegatke
I. kongresa Sktvenske protifašistične ženske
zveze, Id je bil v tem dolenjskem kraju 16. in 17.
oktobra 1943. Prišle so tudi sedanje družbeno-
politične delavke iz vse Slovenije, da bi skupaj z
delegatkami ustanovnega kongresa slovenskih
aktivistk proslavile ta jubilej.

»Po skoraj štiridesetih letih svobode nas je
srečanje v Dobrniču globoko presunilo. Spet so
oživeli spomini na tiste hude, a lepe čase, ko je
še nekaj veljalo pravo prijateljstvo, tovarištvo in
poštenje. Ko so Dobrničani in drugi kmetje
širom Slovenije delili s partizansko vojsko po-
slednji košček kruha in ko zanj nihče ni pričako-
val plačila,« je zapisala v spominsko knjigo ena
izmed delegatk prvega kongresa.

Štirideset let pomeni veliko v človekovem
življenju, v razvoju družbe, pa tudi za uresniče-
vanje idej, stališč, sklepov, ki so se tedaj poraja-
li. O tem je na proslavi v Dobrniču spregovorila
podpredsednica Republiške konference SZDL
Tilka Blaha in dejala: »Po zmagi so se ženske
zavestno opredelile za nadaljnjo ekonomsko,
družbeno, politično in kulturno delovanje kot
edino pot za polno enakopravno življenje v
socialistični samoupravni družbi. Zdaj je med
zaposlenimi v Sloveniji že kar okoli 46 odstot-
kov žensk.«

Slavnosti v Dobrniču se je udeležilo 82 od
157 še živečih delegatk I. kongresa Slovenske
protifašistične ženske zveze. Med njimi je bila
tudi naša občanka ANICA LIST. V času NOB
je živela v Trebnjem, kjer je delala kot aktivist-

ka OF in bila tako izbrana za delegatko na I.
kongresu slovenskih protifašistk. Zdaj živi v
Ljubljani, v naši pbčini.

»Pretresljivo, lepo je to današnje srečanje,«
je povedala. »Mnoge smo se spet srečale šele
danes, po štiridesetih letih. Srečne smo, ker so
nas Dobrničani sprejeli tudi danes tako prisrčno
kot tedaj. Z mnogimi, mlajšimi, pa sem se sreča-

la prvič šele danes. Lepa so taka snidenja. Ne le
zaradi spominov, tudi zato ker izmenjamo svoje
misli, se dogovorimo za kaj novega.«

Aktivisti Liubljane so se ob štiridesetletnici I.
kongresa SPŽZ spomnii tudi prve predsednice
te organizacije, Angelce Ocepkove. Na Ijub-
Ijanskih žalah so na njen grob položili venec.
Ljubljančanke pa so štiridesetletnico prvega
shoda slovenskih protifašistk proslavile tudi v
soboto, 22. oktobra v Cankarjevem domu, kjer
jim je zapel Partizanski pevski zbor.
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